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تازه های مطبوعات

انعکاس

فرهیختگان- اين روزنامه نوشت: اطلاعات  •
ارائه شده 1٨ بانک بورسى نشان مى دهد که در 
پايان سال 99 تقريبا 4 درصد از دارايى 1٨ بانک 
به ارزش 121 هزار میلیارد تومان به بخش املاک 
و مستغلات اختصاص دارد. اين نسبت در پايان 
سال 93 تقريبا 7.3 درصد بوده که نشان مى دهد 
بانک ها نه تنها تمايلى به فروش ندارند بلکه دست 

خوبى در املاک داری پیدا کرده اند.
وطن امروز - اين روزنامه بر اساس شنیده های  •

خود نوشت: در سفر مورا به تهران يک جشن تولد 
برای او تدارک ديده شده بود! اقدامى که با توجه به   
خلف وعده اروپا و آمريکا برای اجرای تعهدات شان 
در برجام و طلبکاری آن ها برای فشار بر ايران، 

اقدام به جايى نبود.
همشهری - اين روزنامه نوشت: دبیر ستاد  •

امر به معروف و نهى از منکر گفت: »طرح عفاف و 
حجاب ، بخشى از برنامه های امر به معروف و نهى 
از منکر، برای دعوت مردم به رعايت مبانى دينى 
است که قرار بود در شکل ها و قالب های مختلفى 
انجام شود، اما متاسفانه مجريان اين طرح عملکرد 
خوبى ندارند. هم اکنون سیاست گذاری عقلانى 
در اجرای اين طرح وجود ندارد و حتما بايد درباره 

آن بازنگری اساسى انجام شود.«
ــامــه  با اشــاره  • جمهوری اسلامی-اين روزن

نمايندگان  و  نزديکان رئیس  اين که برخى  به 
مجلس  مدعى شده اند که »محرمانه بودن« اموال 
مسئولان توسط مجمع تشخیص مصلحت نظام 
و در دوره هاشمى رفسنجانى به اين طرح اضافه 
شده است، نوشت: گفتنى است، به کسانى که 
سعى در توجیه دارند يادآور شويم اين محرمانگى 
رياست  و  هفتم  اصــولــگــرای  مجلس  دوره  در 

حدادعادل تصويب شد.
اعتماد- اين روزنامه با بیان اين که از هر سه نفر  •

يک نفر زير خط فقر مطلق است، نوشت: با توجه به 
اين که خط فقر در سال 99 با افزايش 3٨ درصدی 
به يک میلیون و 254 هزار تومان رسیده، انتظار 
مــى رود تا پايان 99 و با توجه به شیوع گسترده 
کرونا در کشور و از بازار کار خارج شدن حدود دو 
میلیون نفر، تعداد افرادی که در فقر مطلق زندگى 

مى کنند به حدود 30 میلیون نفر برسد.
جوان – اين روزنامه نوشت: تأکید بر فرزندآوری  •

و رشد جمعیت مى شود و کارشناسان جمعیت 
هشدار  جمعیتى  پنجره  ــدن  ش بسته  دربـــاره 
مى دهند، اما بانوان شاغل که قصد فرزندآوری 
دارنـــد، از تــرس از دســت دادن شغل شان اين 
ــرا قوانین  موضوع را به تأخیر مــى انــدازنــد، زي
ــادران شاغل کافى نیست و آن  از مـ حمايتى 
قوانینى که در اين خصوص به تصويب رسیده نیز 

به درستى اجرا نمى شود.

الجزيره  • شبکه  نوشت:  آنلاین  همشهری 
ــران از آغــاز و از  به نقل از سخنگوی گمرک اي
ــران به عربستان پس از  ــادرات اي سرگیری ص
وقفه ای چند ساله خبر داد. به گفته سید روح 
ا... لطیفى، در نیمه نخست امسال بیش از 47 
میلیون تن کالا به ارزش 22 میلیارد و 5٨٨ 
میلیون دلار بین ايران و 15 کشور همسايه تبادل 
شد که بازگشت عربستان به مقاصد صادراتى 
ايران يکى از موارد مورد توجه در اين مدت است.

چندثانیه مدعی شد: با حکم رياست جمهوری  •
حسن کاظمى قمى به عنوان نماينده ويژه در امور 
افغانستان منصوب شد. محمدابراهیم طاهريان 
نماينده ويژه وزير خارجه در امور افغانستان قبلا 
مسئولیت هماهنگى امور افغانستان را به عهده 
داشته است. طبق بعضى از خبرها انتقال پرونده 
افغانستان از وزارت خارجه به رياست جمهوری 

مورد تايید  وزارت خارجه نبوده است. 
الف  مدعی شد: به گزارش خبرگزاری موج،  •

على نیکزاد نايب رئیس مجلس گفت: به رغم اين 
که بنده هیچ طمعى از دولت سیزدهم  نداشتم 
ولى خود را فقط برای تصدی مقام معاون اول 
رئیس جمهور آماده کرده بودم اما وقتى آن را به 
من پیشنهاد ندادند، ماندن در کسوت نمايندگى 
مجلس را ترجیح دادم. وی افزود: رئیس جمهور 
دو ساعت با بنده درباره وزارت راه و شهرسازی 
مذاکره جدی کرد تا اين پیشنهاد را قبول کنم 
بنابراين چون قانع به آن نبودم، دوباره تصدی 
وزارت کشور را به اين جانب پیشنهاد دادند، اما 
بعد از مشورت ... از پذيرفتن آن نیز طفره رفتم و 

در مجلس ماندم.
 اقتصاد 24 نوشت: حجت الاسلام روح ا...  •

حريزاوی قائم مقام سازمان تبلیغات اسلامى 
گفت:  زن غربى، زن فريبنده، اغواگر، زيبارو 
ــت. زن شرقى، زن کارگر،  و زيــبــارو طلب اس
کارآفرين و ثــروت ســاز اســت که در فیلم های 
کره ای شاهدش هستیم، اما از نظر اسلام هويت 
اصلى زن آن مقام معنوی، رهبری، مــادری و 

تربیتى اوست.
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اژه ای: عوامل ترور سردار شهید سلیمانی 
جدی تر تعقیب شوند

رئیس قوه قضايیه با اشاره به ترور سرلشکر شهید 
دانشمندان  همچنین  و  سلیمانى  قاسم  حــاج 
صهیونیست ها  و  آمريکا  توسط  که  کشورمان 
بــه شــهــادت رســیــده انــد، تأکید کـــرد: عوامل، 
مسببان، مباشران و معاونان اين جنايت ها بايد 
جدی تر تعقیب شوند و اجازه نخواهیم داد خون 
ــود. حجت  ايــن انسان هــای بى گناه پايمال ش
الاسلام والمسلمین محسنى اژه ای با بیان اين 
که انسان های آزادی خــواه جنايات ضد بشری 
مستکبران مدعى دفاع از حقوق بشر را تحمل 
نمى کنند، به جنايات نظام سلطه علیه مسلمانان 
در کشورهای منطقه اشــاره کرد و گفت: در دو 
هفته اخیر عناصر تفاله نظام سلطه که دست 
ــرورده و مستظهر بــه حمايت شیطان بــزرگ  پـ
هستند در قندوز و قندهار افغانستان در روز 
جمعه مردم مسلمان بى گناه نمازگزار را به خاک 
و خون کشیدند. وی از غريب آبادی معاون جديد 
بین الملل قوه قضايیه و دبیر ستاد حقوق بشر 
خواست که با کمک وزارت امور خارجه و ديگر 
نهادهای ذی ربط، اين جنايات و جناياتى را که 
نظام سلطه در طول سال های دراز علیه ملت ايران 

انجام داده، با فوريت از طريق 
مجامع حقوقى بین المللى و 
پیگیری  تهران  دادگستری 

کند./فارس

جنجال دیپورت از اکسپو 
در حالی که برخی منابع خبری از دیپورت 
احمدی نژاد توسط امارات خبر داده اند  

کانال بهار این ادعا را تکذیب کرد 

محمود احمدی نژاد رئیس دولت های نهم و دهم 
که برای بازديد از نمايشگاه بین المللى اکسپو 
2020 به کشور امارات متحده عربى سفر کرده 
بود، آن گونه که خبرگزاری فارس نوشته است به 
توصیه مسئولان اين کشور، مجبور شد سفر خود 
را نیمه کاره رها کند و به تهران بازگردد. به نوشته 
فارس، گفته مى شود محمود احمدی نژاد در اين 
سفر موفق به تحقق هیچ کدام از اهدافش نشد. با 
اين حال همشهری آنلاين نوشت: هر چند برخى 
از رسانه ها از ديپورت و خــروج اجباری رئیس 
جمهوری پیشین ايران از دبى خبر داده بودند 
اما به نظر مى رسد سفر احمدی نژاد اساسا برای 
چهار يا پنج روز پیش بینى و برنامه ريزی شده بود 
و او و همراهانش بدون دخالت عوامل خارجى يا 
درخواست نیروهای امنیتى اکسپو 2020 خاک 
امارات را ترک کرده و به ايران بازگشته اند. در 
عین حال کانال تلگرامى بهار نزديک به احمدی 
نژاد با انتشار بیانیه ای ايــن موضوع را تکذيب 
کرد. احمدی نژاد پیش از بازگشتن به ايران با 
کاملیا انتخابى فرد )به عنوان سردبیر فعلى يکى 
از رسانه های نزديک به سعودی( گفت وگو کرد. 
همزمان کاربری نوشت: مهم تر از اين که سفر 
جناب احمدی نژاد به پايان رسیده يا از طرف 
مقامات اماراتى مجبور به ترک دبى شده است 
)که صرفا مى تواند باعث مظلوم نمايى و ديده 
شدنِ بیشتر شود( شفاف سازی بابت منبع هزينه 
اين سفر دسته جمعى و با کلى خدم و حشم از 

سوی ايشان است!

توکلی - دوئل کاغذی  لاريجانى – سخنگوی 
شــورای نگهبان همچنان ادامــه دارد. رئیس 
سابق مجلس اظهارات اخیر سخنگوی جوان 
شورای نگهبان را بدون پاسخ نگذاشت و خطاب 
به طحان نظیف تصريح کرد که مراقب باشید 
در بیان و عمل خود به کسى ظلم نکنید، حتى 
به نحو ايهام! همین چند روز قبل بود که هادی 
ــورای نگهبان در  طحان نظیف سخنگوی ش
دومین نشست خبری خود به موضوع جنجالى 
ــاره کــرد و در  رد صلاحیت على لاريجانى اش
پاسخ به درخواست لاريجانى برای برداشتن 
مهر محرمانگى از نامه رد صلاحیتش گفت: 
»حیثیت افراد برای شورای نگهبان مهم است. به 
همین دلیل ما دلايل را اعلام عمومى نمى کنیم. 
مطلب را به خود افراد منتقل مى کنیم و دلايل را 
به آن ها اطلاع مى دهیم. برای همه کسانى که 
وارد انتخابات مى شوند احترام قائل هستیم و 
موارد را برای خودشان اعلام مى کنیم در ضمن 

ما استعلامات را از دستگاه ها مى گیريم 
که در آن دستگاه ها هم محرمانه 

ــارات طحان  ــهـ اســــت.« ايـــن اظـ
نظیف در خصوص حفظ حیثیت 
و آبروی افراد در حالى بود که خود 

لاريجانى خواستار انتشار دلايل رد 
صلاحیتش شده بود؛ موضوعى که 

خود رئیس سابق مجلس نیز 
در پاسخ به اظهارات 

ــوی  ــ ــگ ــ ــن ــ ــخ ــ س
شــورای نگهبان 

ــاره کــرد و طى يادداشتى خطاب به  به آن اش
عضو جــوان اين شــورا  نوشت: »جناب عالى، 
در مصاحبه اخیر، درباره اعلام عمومى دلايل 
عدم احراز صلاحیت نامزدها فرموديد چنین 
کاری شرعاً و قانوناً ممکن نیست، زيرا به حیثیت 
افراد که امری محترم است، لطمه وارد مى کند.« 
وی افزود: »اين سخن به طور کلى درست است. 
اما درباره افرادی نظیر حقیر که خود درخواست 
علنى کردن آن  را دارم، وجاهت ندارد و مسئولیت 
آن برعهده شورای نگهبان نیست. ضمناً اين گونه 
بیانات شما ابهام های ديگری نیز ايجاد مى کند 
و شفاف کردن موضوع را بیش از پیش ضروری 
مى سازد.« او دربخش ديگری از سخنان خود 
خطاب به طحان نظیف يادآور شد: »اين مطلب 
درباره نهادها و دستگاه هايى که در اين تصمیم 
ــادق است.  ــورا مشارکت داشته اند نیز ص ش
ــرده و متدينى  ــوان تحصیل ک جناب عالى ج
هستید. از ابتدای خدمت در نظام اسلامى، 
مراقب باشید در بیان و عمل خود به کسى 

ظلم نکنید، حتى به نحو ايهام.«

واکنش ها به نامه جدید    
لاریجانی

ــوی رســانــه ای  ــگ ــای بــگــو م ــا پـ امـ
ــورای نگهبان  لاريجانى و ش
نامه  و مهر محرمانه 
ــراز  ــ ــ ــدم احـ ــ ــ عـ
صــلاحــیــتــش 
ــای  ــض ــه ف ــ ب

مجازی نیز کشیده شد. کاربرانى از مطالبه 
گری نجیبانه لاريجانى که يکى از مسئولان 
ارشــد نظام به شمار مى رود، تقدير کردند و 
ــاره کــاربــری نوشت: »هیچ وقت  در همین ب
طرفدار على لاريجانى نبوده ام و بهش رأی 
ندادم. اما روند نجیبانه، جدی و تمیزی که از 
رد صلاحیتش به بعد در پیش گرفته، سطح 
مطالبه گری منطقى رو چند پله ارتقا داده؛ حتى 
اگه نتیجه اين مطالبه برای شخص خودش بد 
تموم بشه.« کاربر ديگری هم در همین باره در 
صفحه توئیتر خود نوشت: »منش و روش على 
لاريجانى در برخورد با موضوع انتخابات اخیر و 
شورای نگهبان را پسنديدم... به خصوص بعد از 
کناره گیری از سمتش در پرونده سند راهبردی 
ايــران و چین.« همچنین  کاربری با اشــاره به 
جنجال رد صلاحیت على لاريجانى گريزی به 
موضوع شفافیت زد و نوشت: »هرجايى که با 
مردم با شفافیت عمل کرديد و مردم وارد عمل 
شدند، اون جا پیشرفت کرديم؛ ولو اين که در 
نگاه اول ضربه خورده باشیم و هرجايى که مردم 
رو از معادلات حذف کرديد، عقب رفتیم ولو اين 

که در نگاه اول پیروز شده باشیم.«

نظر ابراهیمیان و عبدی درباره مهر   
محرمانگی

اما فــارغ از واکنش های مختلف توئیتری به 
شورای  سخنگوی  و  لاريجانى  بگومگوهای 
نگهبان، نجات ا... ابراهیمیان عضو سابق 
شورای نگهبان اعلام کرد که مُهر »محرمانه« 
مانعى تلقى نمى شود و لاريجانى مى تواند 
نامه خود را منتشر کند: »احراز صلاحیت يک 
مسئله مربوط به حقوق افراد است بنابراين آقای 
لاريجانى مى تواند دلايل عدم احراز صلاحیت 
خود را اعلام کند. از آن جايى که آقای لاريجانى 
يک شخص است نه يک اداره يا سازمان، علنى 
کردن اين دلايل، افشای اسناد طبقه بندی شده 

نیست، فکر نمى کنم مهر محرمانه مانعى در اين 
زمینه تلقى شود.« عباس عبدی فعال سیاسى 
اصــلاح طلب نیز همانند ابراهیمیان معتقد 
است که لاريجانى منعى برای انتشار نامه خود 
ندارد: »چند ماه پیش هم اين را نوشتم که آقای 
لاريجانى هیچ منع قانونى برای انتشار ندارد 
ولى او و دوستانش مى گويند که منع قانونى 
دارند. شورای نگهبان حق انتشار ندارد ولى 
لاريجانى حق انتشار دارد. نامه به او هم بايد 
محرمانه باشد. محرمانگى برای امور اداری 

است و نفى حق انتشار ذی نفع نیست.«

»دلیل ردصلاحیت لاریجانی، تحصیلات   
تکمیلی دخترش است«

در عین حال اما روز گذشته منصور حقیقت 
پــور مشاور رئیس مجلس دهــم در گفت وگو 
با انتخاب در پاسخ به اين سوال که چرا على 
لاريجانى، خودش دلیل عدم احراز صلاحیتش 
را اعلام عمومى نمى کند،  ابعاد ديگری   از اين 
ماجرا را  مطرح کرد و گفت: »بايد از خودشان 
بپرسید، اما منع قانونى داريم و اسناد طبقه 
بندی شده را نمى توانیم منتشر کنیم. فکر 
مى کنم ملاحظه ايشان برای احترام به قوانین 
ــا در بخش ديــگــری از سخنان  اســـت.« او ام
خود، گريزی هم به اين که دلیل رد صلاحیت 
لاريجانى چه بوده زد و در اين خصوص مدعى 
شد: »درباره دلیل رد صلاحیت على لاريجانى 
ــاره تحصیلات  ــلاع دارم، دربـ آن چــه مــن اط
تکمیلى دختر ايشان است که آن هم قبل از اين 
قانون بود، چرا که دختر ايشان سال ٨۶ برای 
تحصیل رفتند؛ بیش از اين هم من اطلاعى 
نــدارم.« حالا بايد منتظر ماند و ديد که نتیجه 
دوئل رسانه ای لاريجانى با سخنگوی شورای 
نگهبان به کجا ختم خواهد شد و آيا در نهايت 
مهر محرمانگى نامه رد صلاحیت رئیس سابق 

مجلس شکسته خواهد شد يا نه؟

دوئل کاغذی بر سر مهر محرمانگی! 
علی لاریجانی بار دیگر از شورای نگهبان خواست دلایل عدم صلاحیتش اعلام 
شود و خطاب به سخنگوی این شورا گفت: مراقب باشید در بیان و عمل خود به 

کسی ظلم نکنید 

ــاره به  رئیس ستاد کل نیرو های مسلح با اش
قرارداد های خريد هواپیما های جنگنده، جت 
آموزشى و بالگرد های رزمى از روسیه گفت: 
ايــن قــرارداد هــا پس از لغو تحريم تسلیحاتى 
ايران منعقد شده و در اين سفر درباره اجرايى 
شدن آن مذاکره خواهیم کرد. سرلشکر پاسدار 
محمد باقری که به مسکو سفر کرده است، به 
سند جامع 25 ساله همکاری با چین نیز اشاره 
و تأکید کرد: شايد لازم باشد با استفاده از تجربه 
سند 25 ساله با چین، در روابــط با روسیه نیز 
چنین سندی بین دو کشور وجود داشته باشد. 
وی به توسعه و گسترش چشمگیر روابط ايران 
و روسیه در زمینه نظامى و دفاعى طى پنج سال 
اخیر اشاره کرد و افزود: هرقدر روابط و مناسبات 
با کشور های دوست افزايش پیدا کند، به همان 

میزان ذهنیت های منفى نیز از میان خواهد 
رفت. رئیس ستاد کل نیرو های مسلح به سفر 
اخیر خود به پاکستان اشــاره کرد و گفت: در 
همین سفر بسیاری از ذهنیت های منفى برطرف 
شد؛ در سفر به روسیه نیز درباره موضوعات دو 
جانبه دفاعى - نظامى و تحولات منطقه ای 
گفت وگو خواهیم کرد. به نظر مى رسد برخى از 
خريدهای تسلیحاتى تهران از مسکو در روسیه 
مانده و وارد کشور نشده است. اين خريدها قرار 
بود پس از پايان تحريم های تسلیحاتى کشور در 
مهر سال 99 به ايران وارد شود، اما روس ها در 
اين خصوص کم کاری کردند. همچنین ساخت 
برخى تجهیزات به صورت مشترک هم قرار بود 
در ايران صورت بگیرد که باز هم در اين حوزه 
روس ها به دلیل به نتیجه نرسیدن مذاکرات وين 

و... حاضر به انجام آن نشدند. به نوشته يورونیوز، 
در میان محصولات روسى که ايران با پايان يافتن 
تحريم های تسلیحاتى قصد خريدشان را دارد 
نام دو محصول از بقیه محصولات بیشتر به چشم 
مى خورد؛ هواپیماهای سوخو 30 روسیه  و تانک 
تى 90 ام. سايت جنگاوران درباره اين هواپیما 
نوشته است: »سوخو 30 نسبت به میگ 29 و 
35 قدرت مانور و حمل سلاح و برد عملیاتى 
بیشتری دارد و رادار آن هم قوی تر است.« اين 
ــدون سوخت گیری مى  جنگنده همچنین ب
تواند تا 3000 کیلومتر را بپیمايد و ٨ تن بمب و 
موشک حمل کند. آن گونه که سايت تابناک نیز 

نوشته است: »تانک تى 90 ام نسخه پیشرفته 
و مدرن تر تانک تى 90 است که برای اولین 
بار رسما در سال 2017 رونمايى شد. در 
خصوص تغییراتى که اين تانک در مقايسه با 
ديگر تانک های پیش از خود دارد بايد پیش 
از هر چیز به مــاژول برجک جديد آن اشاره 
کرد.« در صورتى که تانک توسط امواج لیزری 
ــن و شناسايى شــود از سیستم پرتاب  روش
نارنجک های دودزا استفاده خواهد شد. اين 
قابلیت، احتمال هدف قــرار گرفتن توسط 
موشک های ضد تانک هدايت شده دشمن را 

به شدت کاهش خواهد داد.

توئیت سیاسى

ایران؛ پیگیر خریدهای تسلیحاتی از روسیه 
سرلشکر باقری در سفر به مسکو تاکید کرد که قراردادهای خرید تسلیحاتی از 

روسیه پیگیری می شود. ایران به دنبال خرید چه تجهیزات نظامی است؟ 

هادی محمدی -  مذاکرات ايران و طرف های 
اروپايى باقى مانده در برجام، به ايستگاه بروکسل 
رسیده است. پس از سفر معاون »سرويس  اقدام 
اتحاديه اروپـــا« به تهران و ديـــدارش با معاون 
سیاسى وزيــر امورخارجه کشورمان تصمیم 
بر اين شد تا رايزنى ها برای احیای برجام، در 
بروکسل پیگیری و مقدمات برای ازسرگیری 
ــرب فراهم  ــرات رسمى بین تــهــران و غ ــذاک م
شــود. يکى از محورهای مهم سخنان باقری 
در ديدار اخیرش با مورا نیز انتقاد از بى عملى 
طرف های غربى در عمل به تعهداتشان ذيل 
توافق برجام بود. باقری درعین حال در بخشى 

از اظهارات خود خطاب به مورا گفت: »ايران 
برای مذاکرات جدی که نتیجه آن توافق عملى 
و نه توافق کاغذی باشد، همواره آماده است«. 
ديروز نیز سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت 
خارجه در گفت وگو با خبرنگاران با بیان اين 
که در گفت وگوهای پنج شنبه گذشته میان 
باقری معاون سیاسى وزير خارجه کشورمان و 
انريکه مورا نماينده اتحاديه اروپا، نکاتى که ايران 
بايد به هماهنگ کننده گفت وگوها مى گفت 
ــزود: دو طرف توافق کردند که  منتقل شد، اف
طى روزهای آينده اين گفت وگوها در بروکسل 
ادامه پیدا کند. درباره موضوعات، چالش ها و 
موانعى که باعث شد شش دور مذاکرات وين به 
نتیجه نرسد در اين گفت وگوها مذاکره مى شود 
و بايد در رايزنى ها دربــاره آن ها صحبت شود. 

ديپلمات های ارشد گروه 1+4، ايران و اتحاديه 
اروپا از فروردين تا خرداد   گذشته، شش دور در 
پايتخت اتريش گردهم آمدند تا دربــاره احیای 
مفاد برجام گفت وگو کنند. اين مذاکرات از تیرماه 
گذشته متوقف شده و اتحاديه اروپا بر از سرگیری 
مذاکرات اصرار دارد، اما جمهوری اسلامى ايران 
به عنوان کشوری مسئولیت پذير بارها اعلام کرده 
است که در صورت لغو تمام تحريم های آمريکا به 
نحوی که قابل راستى آزمايى باشد، به اجرای 
تعهداتش در برجام باز مى گردد. همزمان، نبیلا 
مسرلى سخنگوی اتحاديه اروپا در اظهارنظری 
محتاطانه بیان کرد که در بروکسل میان ايران و 
اين اتحاديه گفت و گويى در خصوص از سرگیری 
پرونده برجام برگزار نخواهد شد و مذاکرات 
دربــاره علايق دوطــرف خواهد بود. سخنگوی 
وزارت خارجه در ادامه اين نشست خبری يک 
ساعته به سوالات ديگر خبرنگاران هم پاسخ داد 
که نکات مهم آن را در ادامه مى خوانید:* ايران 
ــدارد. اساسا  بــرای آمريکا هیچ پیش شرطى ن
آمريکا عضو برجام نیست و آن چه گفته ايم مربوط 
به برگشت آمريکا به برجام و بازگشت آمريکا 

به تعهداتش ذيــل برجام و قطعنامه 2231 
شورای امنیت سازمان ملل است. هدف اصلى 
هم اطمینان از برداشته شدن همه تحريم ها و 
گرفتن تضمین در اين زمینه است تا واشنگتن بار 
ديگر دنیا را به سخره نگیرد. *مذاکرات ايران و 
عربستان در فضای دوستانه و مثبتى بوده و درباره 
مسائل دوجانبه و منطقه رايزنى و گفت وگو شده 
است. اخبار منتشر شده درباره سفر يک هیئت 
سعودی به تهران مورد تأيید نیست.* توصیه ما به 
برادرانمان در کشور آذربايجان اين است که پیش 
از پرداختن به اظهارات رسانه ای اجازه بدهند 
که گفت وگوها بین مقامات دو کشور همچنان 
از کانال های ديپلماسى ادامه پیدا کند. آن ها از 
کانال های ديپلماسى پیام های خوب، سازنده و 
با نگاه برادرانه ای ارسال کرده اند.  شايد روشن 
باشد که برخى از اظهارات رسانه ای از سوی 
مقامات آذربايجان با چه هدفى انجام مى شود. 
البته من نیت خوانى نمى کنم و ما به مقامات 
آذربايجان توصیه مى کنیم که عنان کلام را داشته 
باشند و اجازه ندهند طرف های ثالث برای آن ها 

دام پهن کنند.

راه وین از بروکسل می گذرد؟ 
سخنگوی وزارت خارجه: موضوعات، چالش ها و موانعی که در شش دور مذاکرات وین به 

نتیجه نرسید در بروکسل رایزنی می شود  


